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Protokół Nr 15/19 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Wołowskiego 

w dniu 15 marca 2019 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wołowie 
 przy pl. Piastowskim 2 w Wołowie, w godz. 13:00 – 14:35. 

 
 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Janusz Dziarski – przewodniczący Zarządu 
2) Michał Gołąb - członek Zarządu 
3) Kamil Jeżyna - członek Zarządu 
4) Zbigniew Posacki – członek Zarządu  
5) Kazimierz Pakulski – członek Zarządu 

 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  
p. Beata Sadowska – Skarbnik Powiatu, 
p. Andżelika Banowicz – Wydział Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, 
p. Paweł Czarny – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Wołowie.  
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan Starosta, witając uczestników spotkania. 
Następnie przedstawił porządek posiedzenia. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia. 
3. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie wyrażenia zgody na utrzymanie 

zabezpieczenia w postaci hipoteki umownej na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wołowskiego w celu zabezpieczenia kredytu zaciągniętego przez Powiatowe Centrum 

Medyczne w Wołowie sp. z o.o. 

4. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie opinii dla Rady Gminy Wińsko 

w przedmiocie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie drogi z użytkowania. 

5. Zaopiniowanie uchwały Zarządu w sprawie przyznania stypendiów uczniom szkół 

ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wołowski za szczególne osiągnięcia 

w dziedzinach: naukowej, artystycznej i sportowej. 

6. Przyjęcie protokołu nr 9/19 z posiedzenia Zarządu w dniu 11 lutego 2019 r.  

7. Sprawy różne. 

a) Wniosek Pani dyrektor z Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych w Brzegu Dolnym 

z prośbą o wyrażenie zgody na nieodpłatne przekazanie 40 krzeseł miękkich, które 

stanowią majątek Liceum Ogólnokształcącego im. J.M. Ossolińskiego w Brzegu 

Dolnym. 

8. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Wołowskiego: w sprawie zmiany uchwały 
nr III/29/18 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2019 rok, 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego, w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Gminie Wołów w formie dotacji celowej 
z przeznaczeniem na realizację inwestycji pn.: „Rozbudowa sieci wodociągowej i sieci 
kanalizacji sanitarnej pomiędzy ul. Inwalidów Wojennych i Jana Matejki w Wołowie”. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad.2  Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia.  
 
Porządek został rozszerzony o zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Wołowskiego: 
w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu 
Wołowskiego na 2019 rok, w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Wołowskiego, w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Gminie Wołów 
w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację inwestycji pn.: „Rozbudowa sieci 
wodociągowej i sieci kanalizacji sanitarnej pomiędzy ul. Inwalidów Wojennych i Jana Matejki 
w Wołowie”. 
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Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty przez członków Zarządu jednogłośnie. 
 
Ad.3 Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie wyrażenia zgody na utrzymanie 
zabezpieczenia w postaci hipoteki umownej na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Wołowskiego w celu zabezpieczenia kredytu zaciągniętego przez Powiatowe Centrum Medyczne 
w Wołowie sp. z o.o. 
 
P. Starosta przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i oznajmił, iż powody podjęcia omawianej 
uchwały zostały ponadto omówione na poprzednim posiedzeniu Zarządu Powiatu. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 5 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na utrzymanie zabezpieczenia w postaci hipoteki 
umownej na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wołowskiego w celu zabezpieczenia 
kredytu zaciągniętego przez Powiatowe Centrum Medyczne w Wołowie sp. z o.o. 
 
Ad.4 Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie opinii dla Rady Gminy Wińsko 
w przedmiocie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie drogi z użytkowania. 
 
Głos zabrał P. Paweł Czarny, który przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Uchwała dotyczy 
wydania pozytywnej opinii w sprawie wyłączenia z użytkowania drogi oznaczonej w ewidencji gruntów 
numerem geodezyjnym 169 AM1 obręb Domanice o powierzchni 0,0324 ha.  
 
P. Starosta poprosił o wskazanie prawnych konsekwencji podjęcia uchwały stanowiącej przedmiot 
omówienia. 
 
P. Paweł Czarny poinformował Członków Zarządu, iż przedmiotowa droga nie posiadają żadnych 
połączeń z drogami powiatowymi powiatu wołowskiego oraz z nimi nie graniczy. Niepodjęcie przez 
Zarząd uchwały nie będzie przeszkodą w uprawomocnieniu się decyzji Pani Wójt Gminy Wińsko. 
 
P. Posacki zapytał, czy wyłączenie z użytkowania wspomnianej drogi nastąpiło na wniosek właściciela 
przyległych do niej działek? 
 
P. Paweł Czarny odpowiedział, że wniosek został złożony przez Wójta Gminy Wińsko.  
 
P. Jeżyna zapytał, czy w przypadku gdy Gmina chce wyłączyć z użytkowania drogę, to jest zobowiązana 
do wystąpienia o wydanie opinii do samorządu powiatowego, ale jednocześnie opinia ta nie jest dla niej 
wiążąca? 
 
P. Paweł Czarny potwierdził stanowisko P. Jeżyny. 
 
P. Wicestarosta zapytał, czy likwidacja drogi będzie wiązać się z utworzeniem kolejnej w innym miejscu? 
 
P. Paweł Czarny odpowiedział, że z treści pisma Wójt Gminy Wińsko wynika tylko informacja o likwidacji 
drogi, nie zaś o zaplanowaniu jej przeniesienia w inne miejsce. Z powziętych informacji i załączonej 
mapy wynika, że dostęp do działki nie zostanie ograniczony poprzez pozbawienie kategorii drogi 
gminnej. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 4 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i 1 głosie „wstrzymującym się” podjął 
uchwałę w sprawie opinii dla Rady Gminy Wińsko w przedmiocie pozbawienia kategorii drogi 
gminnej poprzez wyłączenie drogi z użytkowania.  
 
Ad.5 Zaopiniowanie uchwały Zarządu w sprawie przyznania stypendiów uczniom szkół 
ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wołowski za szczególne osiągnięcia 
w dziedzinach: naukowej, artystycznej i sportowej. 
 
Głos zabrała P. Andżelika Banowicz, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Podjęcie uchwały będzie mogło nastąpić dopiero po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. Uchwała przewiduje przyznawanie stypendium o charakterze motywacyjnym. Istnieją 
trzy kategorie stypendiów: 1) naukowe, 2) sportowe, 3) artystyczne. Stypendia przyznawane są na okres 
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jednego semestru (5 miesięcy). Do powiatu wpłynęło sześć wniosków, P. Andżelika Banowicz 
zaprezentowała pokrótce osiągnięcia uczniów. Uczniowie otrzymają miesięczne stypendium 
w wysokości 80 zł, co łącznie wyniesie powiat 2400,00 zł.  
 
P. Wicestarosta zaproponował, żeby spośród zaprezentowanych stypendystów wybrać jedynie 
po jednym uczniu w Brzegu Dolnego i z Wołowa i tym samym zwiększyć im kwotę stypendium. 
 
P. Jeżyna zapytał, kto wytypował uczniów do otrzymania stypendium? 
 
P. Andżelika Banowicz oznajmiła, że wnioski kierowane są od dyrektorów szkół, do których uczniowie 
uczęszczają. Wynika to z treści uchwały nr XI/69/07 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 28 listopada 
2007 r. w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół 
ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wołowski”. 
 
P. Jeżyna zapytał, czy wpłynęło tylko sześć wniosków, czyli tyle, ile zostało uwzględnionych w projekcie 
uchwały? 
 
P. Andżelika Banowicz potwierdziła, że zostało złożonych łącznie sześć wniosków i że zostały one 
wszystkie uwzględnione. 
 
P. Jeżyna zapytał P. Skarbnik, w nawiązaniu do propozycji P. Wicestarosty, czy możliwe będzie 
wypłacenie przyznanego całego stypendium w jednorazowej kwocie, nie wypłacając tym samym co 
miesiąc uczniom po 80 zł. 
 
P. Skarbnik i P. Andżelika Banowicz odpowiedziały, że praktykowano już wypłacanie całego stypendium 
uczniowi jednorazowo i tak też będzie tym razem.  
 
P. Posacki zaproponował, żeby pozostać przy uwzględnieniu wszystkich sześciu wniosków, gdyż przy 
jednorazowej wypłacie można będzie już odczuć otrzymanie stypendium, nie będzie to niezauważalna 
kwota.  
 
P. Pakulski zauważył, że z uwagi iż są trzy kategorie, to jest to kolejny argument, aby pozostać przy 
wcześniejszych ustaleniach, aby móc przyznać stypendia w każdej z nich. 
 
 P. Wicestarosta po powzięciu informacji o jednorazowej wypłacie środków, wycofał swój wniosek. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 4 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
zaopiniował projekt uchwały w sprawie przyznania stypendiów uczniom szkół 
ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wołowski za szczególne osiągnięcia 
w dziedzinach: naukowej, artystycznej i sportowej.  
 
Ad.6 Przyjęcie protokołu nr 9/19 z posiedzenia Zarządu w dniu 11 lutego 2019 r. 
 
Protokół nr 13/19 z posiedzenia Zarządu z dnia 04 marca 2019  r. został przyjęty przez członków 
Zarządu jednogłośnie. 
 
Ad.7 Sprawy różne. 
 
Głos zabrała P. Andżelika Banowicz, która przedstawiła wniosek Pani Dyrektor Zespołu Placówek 
Resocjalizacyjnych w Brzegu Dolnym o wyrażenie zgody na nieodpłatne przekazanie 40 krzeseł 
miękkich, które stanowią majątek Liceum Ogólnokształcącego im. J.M. Ossolińskiego w Brzegu 
Dolnym.  
 
P. Skarbnik zapytała, czy w ślad za wnioskiem, w przypadku gdy zostanie on przez Zarząd pozytywnie 
przyjęty, zostanie przygotowana uchwała w tym zakresie? 
 
P. Andżelika Banowicz potwierdziła stanowisko P. Skarbnik. Ustalono, że zapoznanie się z tematem 
i zaopiniowanie wniosku będzie wystarczające podczas przedstawienia uchwały i nie ma konieczności 
w tej chwili dodatkowo omawiać zagadnienie. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 
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P. Michał Gołąb opuścił posiedzenie Zarządu Powiatu. 
 
Ad.8 8. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Wołowskiego:  
 
- w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu 
Wołowskiego na 2019 rok,  
 
Głos zabrała p. Skarbnik, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały 
zakłada zwiększenie dochodów o kwotę 58.961,00 zł i zwiększenie wydatków o kwotę 199.794,00 zł. 
Deficyt po zmianie wynosić będzie 1 985 685,00 zł. Źródłem finansowania będą wolne środki, o których 
mowa w art. 217 ust.2 pkt 6, planowana pożyczka z WFOŚiGW oraz planowana emisja obligacji. 
Dokonano zmian z rozchodach poprzez wykup obligacji, tym samym zmianie uległa kwota przychodów. 
Wskazano i omówiono działy i rozdziały, w których dokonano zmian w oparciu o wyżej wskazane 
przesunięcia, a które szczegółowo opisano w uzasadnieniu do uchwały. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 4 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
zaopiniował pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 
Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2019 rok (podczas 
głosowania nieobecny był p. Michał Gołąb). 
 
- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego,  
 
Głos zabrała p. Skarbnik, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. W projekcie 
uchwały zostały uwzględnione zmiany budżetu podlegające ujęciu w WPF, stanowiące przedmiot 
omówienia w poprzednim punkcie.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 4 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
zaopiniował pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Wołowskiego (podczas głosowania nieobecny był p. Michał Gołąb). 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Gminie Wołów w formie dotacji 
celowej z przeznaczeniem na realizację inwestycji pn.: „Rozbudowa sieci wodociągowej i sieci 
kanalizacji sanitarnej pomiędzy ul. Inwalidów Wojennych i Jana Matejki w Wołowie”  
 
Głos zabrała p. Skarbnik, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały 
zakłada dofinansowanie inwestycji w kwocie nie wyższej niż 50% wartości zadania.  
 
P. Starosta wyjaśnił, iż rozbudowa sieci wodociągowej i sieci kanalizacyjnej jest zadaniem własnym 
gminy, jednocześnie lokalizacja zaplanowanych prac znajduje się w bliskim sąsiedztwie działek, które 
są własnością Powiatu, a które przeznaczone zostaną w przyszłości na sprzedaż. Dzięki wybudowanej 
sieci i tym samym jej uzbrojeniu działki staną się bardziej atrakcyjne i wartościowe w przypadku 
sprzedaży. Wykonanie prac pozwoli również na przeprowadzenie prac polegających na alternatywnym 
zabezpieczeniu szpitala w wodę. Gmina Wołów rozbudowuje sieci wodociągową i sieć kanalizacyjną w 
dużej mierze w związku z powstawaniem za budynkiem szpitala Ośrodka Rehabilitacyjno – Opiekuńczo 
– Wychowawczego „Niezwykła Kraina”.  Nie ma innych właścicieli działek oprócz Powiatu Wołowskiego, 
którzy mogliby skorzystać na ww. inwestycji.  
 
P. Jeżyna zapytał o zakres prac, wykraczający ponad pierwotny plan Gminy Wołów w związku 
z planowanym udzieleniem jej dotacji na realizację wspomnianej inwestycji? 
 
P. Starosta wyjaśnił, że pierwotny plan Gminy Wołów zakładał rozbudowę sieci tylko i wyłącznie na 
potrzeby Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych (doprowadzenie sieci do powstającego Ośrodka 
Rehabilitacyjno – Opiekuńczo – Wychowawczego), stąd zastosowane rozwiązanie nie uwzględniałoby  
poprowadzenia rur o średnicy, która zapewniłaby doprowadzenie i odprowadzenie wody oraz ścieków 
z działek, będących własnością Powiatu Wołowskiego. Jednocześnie nie wykonano by doprowadzenia 
pozwalającego na alternatywne zabezpieczenie szpitala w wodę. 
 
P. Jeżyna zauważył, że bardziej zasadnym byłoby podjęcie omawianej uchwały w przypadku dokonanej 
już zmiany w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego działek będących własnością 
Powiatu na tereny przeznaczone pod zabudowę jednorodzinną (lub nisko wielorodzinną). 
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P. Posacki dodał, że zasadnym jest przedstawienie konkretnego uzasadnienia do uchwały, 
wskazującego korzyści, jakie Powiat osiągnie w przypadku rozbudowy sieci kanalizacyjnej i sieci 
wodociągowej. Wskaże do zasadność podjęcia uchwały w zakresie udzielenia dotacji dla Gminy. 
 
P. Skarbnik dodała, że można zastanowić się nad ujęciem zapisu wskazującego, że warunkiem 
otrzymania dotacji będzie podjęcie przez Radę Miejską Gminy Wołów uchwały, dokonującej zmiany 
charakteru działki Powiatu w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego na tereny pod 
zabudowę jednorodzinną lub wielorodzinną niską. Należy przeanalizować pod kątem prawnym czy 
istnieje w ogóle możliwość dokonania takiego zapisu. Można również postarać się o uzyskanie 
pisemnego zapewnienia od Gminy Wołów o uwzględnieniu wniosku Powiatu w sprawie zmiany 
charakteru działek Powiatu w mpzp. 
 
P. Jeżyna zapytał, czy były w przeszłości udzielane dotacje Gminom na wykonywanie ich zadania 
własnego? 
 
P. Skarbnik odpowiedziała, że wszystkim Gminom udzielano dotacji na wykonywanie ich zadań 
własnych i były to zadania związane z budową lub rozbudową dróg gminnych.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 3 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i 1 głosie „wstrzymującym się” 
zaopiniował pozytywnie uchwałę Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
pomocy finansowej Gminie Wołów w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację 
inwestycji pn.: „Rozbudowa sieci wodociągowej i sieci kanalizacji sanitarnej pomiędzy 
ul. Inwalidów Wojennych i Jana Matejki w Wołowie”. (podczas głosowania nieobecny był p. Michał 
Gołąb). 
 
Ad.10 Zamknięcie posiedzenia. 
Wobec wyczerpania porządku p. Starosta zamknął posiedzenie Zarządu. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokolant: 
Angelika Błońska 

Członkowie:   

  Janusz Dziarski 

Michał Gołąb  

       Kamil Jeżyna 

       Kazimierz Pakulski   

                                                                                        Zbigniew Posacki  


